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EXPLANATORY NOTE 
 

 

The syllabus is designed for applicants who have a higher professional education and 

look for upgrading their qualification in language education at Baranovichi State University.  

The content of the syllabus is developed in accordance with the model syllabi of the 

academic courses “Pedagogy” and “Foreign Language Teaching”. It provides the description 

of entrance examination procedure, its content, and evaluation criteria. 

The aim of the entrance examination is a competitive selection of applicants and 

evaluation of their abilities to complete the English-taught Master’s Programme. 

The applicants should be aware of: 

– the main concepts used in foreign language education; 

– modern pedagogical theories and technologies; 

– approaches and methods of foreign language teaching; 

– peculiarities of foreign language teaching; 

be skillful in: 

– ensuring quality education through modern educational technologies; 

– analyzing problems that emerge in the language education; 

– doing research in language education; 

be able to: 

– select instructional tools to achieve lesson goals and objectives; 

–  use technologies for diagnosing, designing, implementing and modifying the 

educational process; 

–  applying relevant technologies and techniques for foreign language teaching; 

– working with (reviewing) scientific and educational sources. 

On the date of examination applicants write the essay (maximum time limit is  

60 minutes) on the given topic.  

The principles of academic ethics must be observed when taking the examination.  
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EXAMINATION CONTENT 

 

P a r t  1  

Pedagogy  
 

T o p i c  1.1 General foundations of pedagogy 

Pedagogy as a science and pedagogy in practice. Pedagogical concepts 

and categories. The system of pedagogical sciences. Pedagogical research 

methods. Teaching as a Profession. The nature and structure of pedagogical 

activity. Types, levels and criteria for assessing pedagogical activity. The 

teacher as a subject of pedagogical activity. 

The relationship between upbringing and personality development. 

Approaches to goal setting in pedagogy. Education paradigms and education 

process. Cooperation and collaboration of the participants in the educational 

process. Global educational trends. Legal basis and regulation in education. 

The institutions of the education system. Educational content. 

 

T o p i c  1.2 Theoretical and methodological foundations of teaching 

and learning (didactics) 

Teaching and learning as processes. Types of teaching. Organization of 

learning process. Modern teaching aids. Classification of learning strategies. 

Classification of teaching methods. Criteria for selecting and using teaching 

methods. Modes of teaching. Personalization and differentiation in teaching. 

Motivation in learning. Pedagogical diagnostics. Monitoring and evaluation in 

learning. Technological approach to teaching. Classification of educational 

technologies. Criteria for evaluating technology affectivity. Principles for 

selecting an educational technology for classroom use. 

 

T o p i c  1.3 Scientific and methodological foundations of upbringing 

Upbringing as a process. Principles of humanistic education. Value-

based education. Fields of upbringing. Family, student group, and student as 

the subjects of upbringing. The organization of personality upbringing. 

Methods and technologies of upbringing. 

 

T o p i c  1.4 Education management 

Pedagogical communication. Conflicts in pedagogical communication. 

Class teacher. Teacher’s professional skills. Innovation in pedagogy. School 

management. Teacher professional development. Teacher certification. 
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P a r t  2  

Foreign Language Teaching 
 

T o p i c  2.1 Theoretical foundations of foreign language teaching  

Foreign language teaching as a branch of science. Categories of foreign 

language teaching. The connection between foreign language teaching and 

other sciences. Psychological characteristics of speech. Interference and 

transfer in foreign language teaching. Learners’ perception, cognition, and 

memory in foreign language teaching. Learner’s age and language learning 

and teaching. The notion of “speech activity”. Receptive and productive 

speech. Language and speech. Language units and speech units. The notions 

of “text” and “discourse”. The specificity of school subject “Foreign 

language”. 

The main stages in the development of the theory and practice of foreign 

language teaching. The conceptual foundations of foreign language teaching 

in lifelong education. Modern approaches and methods of foreign language 

teaching. Foreign language teaching in the context of “dialogue of cultures”. 

Set of exercises. The goals, content and tools of foreign language teaching. 

The modern foreign language lesson. The logic of the foreign language 

lesson. The exercise and its aim. Types of exercises. 
 

T o p i c  2.2 Teaching language aspects and speech skills 

Language teaching. Phonetic and phonological errors. Tasks for the 

formation and mastering of pronunciation, rhythmic-and-intonation 

skills. Development of lexical skills in foreign language teaching. The 

semantization of lexical units in foreign language teaching. Formation 

and development of productive lexical skills. Formation of receptive 

lexical skills and the expansion of students’ potential vocabulary. 

Methods for teaching grammar. Formation and development of 

productive grammatical skills. Teaching receptive grammar. 

Teaching oral communication, reading and writing in the foreign 

language. Psychological and linguistic peculiarities of oral and written 

forms of communication in the foreign language. A framework for 

planning a listening skills lesson. The development of compensatory 

skills. Teaching dialogical and monological skills. Teaching different 

types of reading. Teaching writing, writing as a process. 

Assessment and evaluation in foreign language teaching. Testing. 
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T o p i c  2.3 Educational and extracurricular activities 

management, and the process of foreign language teaching  
Independent work in foreign language teaching. The concepts of 

“independent work” and “autonomy”. Goals, functions, types, forms of 

independent work in foreign language learning. General educational and 

special educational skills. Ways of managing students’ independent 

work. 

Information and social technologies in foreign language teaching. 

Information and communication technologies in foreign language 

teaching: challenges and premises. Types of computer programs (training, 

monitoring, reference, etc.). The use of Internet resources in foreign 

language teaching. Distance language teaching and learning. The use of 

audio in foreign language teaching and learning. Using video materials 

for developing speech skills. Social technologies (project work, team 

work, case method, creative workshops, discussion, etc.) in foreign 

language teaching and learning. 

Foreign language teacher professional development. The notion of 

“professional skill” of the foreign language teacher. The structure and 

content of the methodological competence of a foreign language teacher 

(professional culture, levels of professionalism, methodological skills).  
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INFORMATION SECTION 

 
1 Literature sources 

 
Pedagogy 

 
1. Бордовская, Н. В. Педагогика / Н. В. Бордовская, А. А. Реан. — 

СПб. : Питер, 2000. — 284 с. 

2. Варенова, Т. В. Коррекционная педагогика / Т. В. Варенова. — 

Минск : ГИУСТБГУ, 2006. — 111 с. 

3. Гiсторыя адукацыі i педагагiчнай думкi : вучэб.-метад. дапам.  

/ С. В. Снапкоўская. — Мiнск : БДПУ, 2006. — 308 с. 

4. Днепров, А. Г. Защита детей от компьютерных опасностей  

/ А. Г. Днепров. — СПб. : Питер, 2008. — 188 с. 

5. Запрудский, Н. И. Современные школьные технологии : пособие 

для учителей / Н. И. Запрудский. — 3-е изд. — Минск : Сэр-Вит, 2006. — 

287 с. 

6. Инновационное образование педагога: на пути к профес-

сиональному творчеству : пособие / сост.: И. И. Цыркун, Е. И. Кар-

пович. — Минск : БГПУ, 2006. — 311 с. 

7. Якубель, Г. И. История образования и педагогической мысли : 

практикум / Г. И. Якубель, А. А. Прохоров, Н. В. Самусева. — Минск : 

БГПУ, 2008. — 220 с. 

8. Казимирская, И. И. Организация и стимулирование самостоя-

тельной работы студентов по педагогике : учеб. пособие для студентов 

пед. специальностей учреждений, обеспечивающих получение высш. 

образования / И. И. Казимирская, А. В. Торхова. — 2-е изд. — Минск : 

БГПУ, 2006. — 340 с. 

9. Капранова, В. А. История образования и педагогической мысли : 

практ.-метод. комплекс / В. А. Капранова, М. И. Демидович, 

Л. Л. Подольная. — Минск : БГПУ, 2009.— 120 с. 

10. Капранова, В. А. История педагогики : учеб. пособие / В. А. Кап-

ранова. — 4-изд., испр. — Минск : Новое знание ; М. : ИНФРА-М, 

2011.— 240 с. 

11. Капранова, В. А. Основы школьной дидактики : учеб. пособие 

для вузов / В. А. Капранова, И. Г. Тихонова. — Минск : БГПУ, 2002. 

— 150 с. 
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12. Кодекс Республики Беларусь об образовании. — Минск : Нац. 

центр правовой информ. Респ. Беларусь, 2011. — 400 с. 

13. Концепция развития системы педагогического образования  

в Республике Беларусь: проект / П. Д. Кухарчик [и др.] ; под общ. ред. 

И. И. Цыркуна. — Минск : БГПУ, 2008. — 32 с. 

14. Краевский, В. В. Общие основы педагогики : учебник для 

студентов высш. пед. учеб. заведений / В. В. Краевский. — М. : 

Академия, 2008. — 256 с. 

15. Левитес, Д. Г. Практика обучения: современные образова-

тельные технологии / Д. Г. Левитес. — М. : [б. и.], 1998. — 288 с. 

16. Орлова, А. П. История педагогики: практикум : учеб. пособие 

для студентов пед. специальностей / А. П. Орлова, Н. К. Зинькова, 

В. В. Тетерина. — Минск : ИВЦ Минфина, 2006.—325 с. 

17. Основы педагогики : учеб. пособие / под ред. А. И. Жука. — 

Минск : Аверсэв, 2003. — 349 с. 

18. Педагогика современной школы. Основы педагогики. 

Дидактика : учеб.-метод. пособие / И. И. Цыркун [и др.] ; под общ. ред. 

И. И. Цыркуна. — Минск : БГПУ, 2012. — 516 с. 

19. Педагогика: теории, системы, технологии : учебник для сту-

дентов высш. и средних пед. учеб. заведений / под ред. С. А. Смирнова. 

—6-е изд., перераб. — М. : Академия, 2006. — 512 с. 

20. Педагогические системы и технологии: лабораторный 

практикум : учеб.-метод. пособие / И. И. Цыркун [и др.] ; под ред. 

И. И. Цыркуна, М. В. Дубовик. — Минск : ТетраСистемс, 2010. — 224 

с. 

21. Педагогическое образование в Республике Беларусь: 

аналитические материалы : практ. пособие / П. Д. Кухарчик [и др.] ; под 

общ. ред. И. И. Цыркуна. — Минск : [б. и.], 2007. — 234 с. 

22. Прокопьев, И. И. Педагогика. Основы общей педагогики : учеб. 

пособие / И. И. Прокопьев, Н. В. Михалкович. — Минск : Тетра-

Системс, 2002. — 542 с. 

23. Развитие интеллектуального и творческого потенциалов 

личности будущего педагога: культурно-праксиологический концепт : 

монография / П. Д. Кухарчик [и др.] ; под общ. ред. И. И. Цыркуна. — 

Минск : БГПУ, 2010. — 32 с. 

24. Ситаров, В. А. Дидактика: учеб. пособие для студентов высш. 

пед. учеб. заведений / В. А. Ситаров ; под ред. В. А. Сластенина. — М. : 

Академия, 2002.— 368 с. 
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25. Сластенин, В. А. Педагогика : учеб. пособие / В. А. Сластенин, 

И. Ф. Исаев, Е. Н. Шиянов ; под ред. В. А. Сластенина. — М. : 

Академия, 2002. — 576 с. 

26. Степаненков, Н. К. Педагогика школы : пособие для студентов 

высш. учеб. заведений, обучающихся по специальности 13-00-01 

«Общая педагогика, история педагогики и образования» / Н. К. Сте-

паненков. — Минск : Адукацыя iвыхаванне, 2008.— 200 с. 

27. Харламов, И. Ф. Педагогика / И. Ф. Харламов. — Минск : 

Унiверсiтэцкае, 2000. — 559 с. 

28. Хуторской, А. В. Современная дидактика : учебник для вузов  

/ А. В. Хуторской. — СПб. : Питер, 2001.— 544 с. 

29. Цыркун, И. И. Генеративное обучение педагогике : програм.-

метод. комплекс / И. И Цыркун, Л. А. Козинец, В. Н. Пунчик. — Минск 

: Жасскон, 2005. — 192 с. 

30. Цыркун, И. И. Интеллектуальное саморазвитие будущего 

педагога: дидактический аспект : монография / И. И. Цыркун,  

В. Н. Пунчик. — Минск : БГПУ, 2008. — 254 с. 

31. Школьные технологии обучения и воспитания : учеб.-метод. 

пособие / Л. В. Пенкрат [и др.] ; под ред. Л.В.Пенкрат.— Минск : БГПУ, 

2009. — 235 с. 

 

 

Foreign Language Teaching 

 

1. Азимов, Э. М. Новый словарь методических терминов  

и понятий (теория и практика обучения языкам) / Э. М. Азимов, 

А. Н. Щукин. –– М. : Икар, 2009. — 448 с. 

2. Баранова, Н. П. К вопросу об эффективности подготовки, 

организации и проведения выпускного экзамена по иностранному 

языку в учреждениях общего среднего образования / Н. П. Баранова  

// Замеж. мовы. –– 2017. –– № 4. –– С. 3––9. 

3. Концепция учебного предмета «Иностранный язык» / Н. П. Ба-

ранова [и др.] // Замеж. мовы. — 2015. — № 4. — С. 3—9. 

4. Баранова, Н. П. О критериях и показателях оценки качества 

учебника по иностранному языку для учреждений общего среднего 

образования / Н. П. Баранова // Замеж. мовы. –– 2020. –– №2. –– С. 3––10. 

5. Бартош, Д. К. Дидактический потенциал информационно-

коммуникационных технологий в учебном процессе по иностранным 



10 

языкам в школе / Д. К. Бартош, Н. Д. Гальскова // Замеж. мовы. –– 2015. 

–– № 1. — С. 10––14. 

6. Бисюкова, Н. Ф. Мастер-класс «Технология смешанного 

обучения. Модель “Перевернутый урок”» / Н. Ф. Бисюкова // Замеж. 

мовы. –– 2018. –– № 1. –– С. 39–47. 

7. Гальскова, Н. Д. Теория обучения иностранным языкам. 

Лигводидактика и методика : учеб. пособие для студентов лингв.  

ун-тов и фак. ин. яз. высш. пед. учеб. заведений / Н. Д. Гальскова, 

Н. И. Гез. –– 3-е изд., стер. — М. : Академия, 2006. –– 336 с. 

8. Десятибалльная система оценки результатов учебной 

деятельности учащихся в учреждениях, обеспечивающих получение 

общего среднего образования // Замеж. мовы ў Рэсп. Беларусь. –– 2003. –– 

№ 3. –– С. 49––59. 

9. Елизарова, Г. В. Культура и обучение иностранным языкам  

/ Г. В. Елизарова. –– СПб. : КАРО, 2005. –– 352 с. 

10. Елухина, Н. В. Основные трудности аудирования и пути их 

преодоления / Н. В. Елухина // Общая методика обучения иностранным 

языкам : хрестоматия. –– М. : Рус. язык, 1991. –– С. 226––238. 

11. Зимняя, И. А. Компетенция и компетентность в контексте 

компетентностного подхода в образовании / И. А. Зимняя // Иностр. яз. 

в школе –– 2012. –– № 6. –– С. 3––11. 

12. История методики: учеб. пособие : в 2 ч. / под ред. Е. И. Пассова, 

Е. С. Кузнецовой. –– Воронеж : Интерлингва, 2002. –– Ч. 1 –– 40 с. 

13. История методики: учеб. пособие : в 2 ч. / под ред. Е. И. Пассова, 

Е. С. Кузнецовой. –– Воронеж : Интерлингва, 2002. –– Ч. 2 –– 40 с. 

14. Китайгородская, Г. А. Методические основы интенсивного 

обучения иностранным языкам / Г. А. Китайгородская. –– М. : Изд-во 

Москов. ун-та, 1986. –– 176 с. 

15. Методика преподавания иностранного языка : учеб. пособие  

/ Т. П. Леонтьева [и др.] ; под общ. ред. Т. П. Леонтьевой. –– 2-е изд., 

испр. –– Минск : Выш. школа, 2016. –– 239 с. 

16. Методическое мастерство учителя : учеб. пособие / под ред.: 

Е. И. Пассова, Е. С. Кузнецовой. –– Воронеж : Интерлингва, 2002. –– 40 с. 

17. Мильруд, Р. П. Информационно-педагогические технологии  

в обучении иностранным языкам: сущность, история, современность  

/ Р. П. Мильруд, И. Р. Максимова // Иностр. яз. в школе. –– 2013. –– № 3. 

–– С. 39––47. 

18. Мильруд, Р. П. Современные концептуальные принципы 

коммуникативного обучения иностранным языкам / Р. П. Мильруд, 
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И. Р. Максимова // Иностр. яз. в школе. –– 2000. –– № 4. –– С. 9––14 ; 

№ 5. –– С. 17––22. 

19. Настольная книга преподавателя иностранного языка : справ. 

пособие / Е. А. Маслыко [и др.]. –– 7-е изд., стер. –– Минск : Выш. шк., 

2001. –– 522 с. 

20. Новые педагогические и информационные технологии в 

системе образования : учеб. пособие для студентов пед. вузов и 

системы повышения квалификации. пед. кадров / Е. С. Полат [и др.]; 

под ред. Е. С. Полат. –– М. : Академия, 2002. –– 272 с. 

21. Пассов, Е. И. Коммуникативное иноязычное образование : 

готовим к диалогу культур : пособие для учителей учреждений, 

обеспечивающих получение общ. среднее образования / Е. И. Пассов. –– 

Минск : Лексис, 2003. –– 184 с. 

22. Пассов, Е. И. Урок иностранного языка / Е. И. Пассов, 

Н. Е. Кузовлева. –– Ростов н/Д : Феникс; М : Глосса-Пресс, 2010. –– 640 с. 

23. Плашкова, К. Д. Организация дистанционного взаимодействия 

учащихся страших классов / К. Д. Плашкова // Замеж. мовы. –– 2019. –– 

№ 4. –– С. 9––13. 

24. Прадун, А. В. Обучение сторонам иноязычной речевой 

деятельности : практ. пособие для студентов пед. специальностей 

учреждений высш. образования / А. В. Прадун. –– 2-е изд., с изм. –– 

Барановичи : РИО БарГУ, 2015. –– 54 с. 

25. Практический курс методики преподавания иностранных 

языков: английский, немецкий, французский : учеб. пособие  

/ П. К. Бабинская [и др.].–– Минск : ТетраСистемс, 2006. –– 288 c. 

26. Рогова, Г. В. Методика обучения иностранным языкам в 

средней школе / Г. В. Рогова, Ф. М. Рабинович, Т. Е. Сахарова. –– М. : 

Просвещение, 1991. –– 287 с. 

27. Седюкевич, С. В. Игровые приемы как средство мотивации 

учащихся в процессе овладения иностранным языком / С. В. Седюкевич 

// Замеж. мовы. ― 2020. ― № 2. ― С. 21―26. 

28. Соловьева, О. А. Дебат-технологии в обучении учащихся 

старших классов иностранным языкам / О. А. Соловьева // Замеж. 

мовы. ― 2020. ― № 1. ― С. 12―19. 

29. Соловьева, О. А. Технология создания веб-квестов для управ-

ления поисково-исследовательской деятельностью учащихся  

/ О. А. Соловьева // Замеж. мовы. ― 2015. ― № 1. ― С. 8―13.  

30. Сысоев, П. В. Методика обучения иностранному языку с 

использованием новых информационно-коммуникационных Интернет- 
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технологий : учеб.-метод. пособие для учителей, аспирантов и 

студентов / П. В. Сысоев, М. Н. Евстигнеев. –– Ростов н/Д : Феникс ; М 

: Глосса-Пресс, 2010. –– 182 с 

31. Щукин, А. Н. Обучение иностранным языкам: теория  

и практика : учеб. пособие для преподавателей и студентов / А. Н. Щу-

кин. –– 3-е изд. –– М. : Филоматис, 2007. –– 480 с. 

 

 

2 Topics for Essay 

 
1. To cope with the challenges of the information age, every person 

requires a high standard of education. Comment on the evolution of standards 

in education for the future. 

2. Share your viewpoint on the statement that goes, “Education is  

a service industry”.  

3. Explain the importance of teacher qualifications for education 

practices.  

4. Many educators say they want to “give students a voice,” but they 

don’t always know how to make that happen. How would you do that? 

5. Explain which of the two factors is more important for educators – 

understanding of learner needs or anticipating learner challenges. 

6. Prove that good teaching is built on the working relationship between 

a teacher and his students, that is, on the effective classroom management. 

7. Having profound subject knowledge is an absolute must for every 

teacher. Is it really so?  

8. Prove that schools are supposed to be responsible for fostering 

student social, emotional, and cognitive development. 

9. Prove the point that whenever a new technology arrives, it is 

important to go beyond the ‘wow’ factor and consider pedagogical reasons 

for using it. 

10. Today’s students are digital natives who expect information 

technology to be part of their learning experience. But how much of a role 

should IT play in education? 

11. However hard that might be, name and creflect on the factors that 

will be shaping the 21st century language education.  

12. Argue the point that language education goals are best achieved in 

culturally meaningful contexts. How is that achieved? 

13. Agree/disagree with the idea that language learning is a slow process, 
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which may sometimes demotivate students and teachers alike. 

14. Argue the point that distance learning combined with digital 

technologies has changed dramatically the landscape of language education. 

15. Do you share the opinion that rampant standardized testing is one of 

the factors working against the aims of communicative language teaching? 

16. Argue the point that smaller classes are more beneficial to student 

language learning. 

17. Traditional student assessment models put a high premium on 

standardized testing. Point out the strengths and weaknesses of alternative 

assessment procedures (portfolios, project work, etc.). 

18. Comment on the challenges that teachers face nowadays in and out 

of the foreign language classroom. 

19. Share your ideas on what you consider to be the ultimate goal of 

language education. 

20. The 21st century teaching focuses less on memorization and rote 

learning. Prove that there are other ways to achieve the goals of language 

learning. 

21. Suggest ways how foreign language teaching should meet personal 

student needs and be in tune with his/her capabilities. 

22. Share your experiences how the language teacher can use research 

as a vital means for promoting learning outcomes and solving problems in 

the classroom. 

23. Throughout the history of language teaching a number of different 

approaches and methodologies have been tried and tested. Point out some 

advantages and disadvantages for the modern classroom. 

24. Many learners approach reading texts expecting to read them 

thoroughly and stop when they understand every word. Does the word-

by-word approach make them into better readers? Explain your 

viewpoint. 

 

 

3 Assessment Criteria for Entrance Examination 

 
The mark is given on a ten-point scale: 

10 (ten) points, passed: 

– evaluates the theories and concepts of the syllabus; 

– uses scientific terminology correctly while providing logically well-

structured arguments; 

– has the ability to apply the concepts of the syllabus to effective 
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problem-solving. 

9 (nine) points, passed: 

– evaluates the theories and concepts of the syllabus; 

– uses scientific terminology correctly while providing arguments;  

– has the ability to apply the concepts of the syllabus to effective 

problem-solving. 

8 (eight) points, passed: 

– evaluates the theories and concepts of the syllabus; 

– uses scientific terminology correctly while providing a well-structured 

answer, some insignificant mistakes are made; 

– has the ability to apply the concepts of the course to effective problem-

solving. 

7 (seven) points, passed: 

– evaluates the theories and concepts of the syllabus; 

– uses scientific terminology correctly while providing a logical answer, 

some mistakes are made; 

– has the ability to apply the concepts of the course to problem-solving. 

6 (six) points, passed: 

– understands the theories and concepts of the syllabus; 

– uses scientific terminology while providing answer, mistakes are 

made; 

– has the ability to apply the concepts of the course to problem-solving. 

5 (five) points, passed: 

– knows about the basic theories and concepts of the syllabus; 

– uses scientific terminology with mistakes while providing answer that 

sometimes lacks in logical structure; 

– has the ability to apply the concepts of the course to problem-solving. 

4 (four) points, passed: 

‒ knows about the basic theories and concepts of the syllabus; 

‒ applies scientific terminology correctly while providing answer that 

lacks in logical structure; 

‒ has little ability to apply the concepts of the course to problem-

solving. 
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